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Fractie Aandachtspunten en vragen  
 

Verwerking in Actieplan 

VVD Boomplantdag is niet nieuw. Er was al een koppeling met beheerplan 
Groen. Kun je gewoon gaan doen in maart op een geschikte locatie 
 

In Waadhoeke is hier geen uitvoering aan gegeven / geen 
onderdeel beheerplan groen. 

VVD Wat wordt bedoeld met bij-vriendelijk maken van bushokje Op bladzijde 15 van het BAP wordt dit toegelicht (actiepunt 6). 
 

VVD Koppel uitvoering boomplantdag met Beheerplan Groen  Betreft wijze van uitvoering. Vanaf 2021 organiseren en daarbij 
kijken naar meest praktische werkwijze. 
 

   

CU Wat is er gedaan met de resultaten van het onderzoek in de stad Franeker Hier zijn vooralsnog geen directe acties uit voortgevloeid. Nu 
opgenomen als actiepunt in het BAP om te beoordelen wat er 
uitgevoerd zou kunnen worden. 
 

CU Hoe ver staan we er nu voor met ecologisch bermbeheer, door 
ontwikkelen of wachten op het beheerplan 2022 

Hoe ver we staan is beschreven in het actieplan en daar uit blijkt 
ook dat we niet hebben afgewacht. 
 

CU Wanneer vindt onderzoek plaats om ongebruikte trottoirs bij voortuinen te 
betrekken 
 

2020, zie actiepunt 1 op bladzijde 14. 

CU Is er al begonnen met het opstellen van een communicatieplan en 
wanneer gebeurd dat  

Er is hier een start mee gemaakt dat doorkruist is door de 
coronacrisis. Wel is er recent een artikel over biodiversiteit 
geplaatst in de lokale media.  
De lange termijn communicatie maakt deel uit van de 
communicatie rondom de Duurzaamheidsagenda.  
 

CU Welke landelijke/regionale campagnes wordt op ingespeeld en is er al iets 
in gang gezet  
 

 Wordt toegelicht op pagina 11, actiepunt 3. 

CU Is al gestart met nulmeting biodiversiteit (en waarom nog niet) Nee. Daarvoor is er eerst een duidelijk plan nodig. Wat wordt er 
gemeten, waar, wanneer en hoe. Dit is opgenomen als actiepunt in 
het BAP. 
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CU Waarom pas in 2021 deelnemen aan boomfeestdag Is elk jaar in maart. Is in 2020 afgelast wegens coronacrisis. Hier is 
nu geen budget voor en daarom is het opgenomen in het BAP. 
 

CU Waarom maatregelen actieplan uitsmeren tot 2025 Er is gekozen voor een looptijd van 5 jaren. Dit is een periode 
waarin je resultaten mag verwachten van maatregelen 
biodiversiteit. 
Er vindt daarnaast jaarlijks een evaluatie plaats dat kan leiden tot 
nieuwe acties of het verwijderen van acties die zijn afgerond. 
 

CU Informatie naar agrariërs en inwoners is nu nodig De contacten met de agrarische sector zijn gelegd en er vinden 
gesprekken plaats. Er is daarnaast gestart met communicatieplan. 
Zie eerdere toelichting op communicatieplan. 
 

CU Hoe ver zijn we met actie voor biodiversiteit op tijdelijk niet gebruikte 
locaties. 
 

Deze locaties vallen in niet onder openbaar groen. Er lopen nu 
enkele acties om hier invulling aan te kunnen geven.  
 

CU Zijn er al initiatieven vanuit de gemeente. 
 

Staan beschreven in BAP en beheerplan groen. 

CU Geen grond op bermen, geldt dat ook voor het onderhoud van 
groenbeheer 

Het is niet per definitie goed of slecht voor de biodiversiteit om 
grond in een berm aan te brengen.  
 

   

GB Over de andere bedragen zoals omvormen van gazons wordt geen invulling 
gegeven. Dit wordt doorgeschoven naar een volgende raadsperiode 

Toegevoegd aan BAP als optie voor een pluspakket. Het is aan de 
gemeenteraad te besluiten om hier wel/geen uitvoering aan te 
geven. 
 

GB In welke initiatief de gemeente voortouw neemt c.q. de uitvoering voor 
haar rekening neemt ontbreekt. 

Het betreft actiepunten die in veel gevallen vanuit de gemeente 
worden geïnitieerd. Uitvoering kan in sommige gevallen extern 
worden weggezet.  
 

GB Waarom geen concreet voorstel in het BAP als het gaat om het omvormen 
van gazons en dorpsbosjes 

Inzaaien gazons maakt deel uit van het pluspakket groenbeheer. 
Het is aan de gemeenteraad te besluiten om hier wel/geen 
uitvoering aan te geven. 
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GB BAP geeft onvoldoende invulling aan de eerdere motie over het weghalen 
van beplatingsvakken. 
 

Motie is destijds beantwoord per memo.  

GB Herplant van bomen heeft prioriteit en mag ook niet in het BAP ontbreken  Waar mogelijk doen we aan herplant. Hiervoor is budget in het 
groenbeheerplan opgenomen. 
 
 

GB Laat scholen overgebleven bloembollen ophalen bij verkooppunten Behoort tot de mogelijkheden. Zie actiepunt 2 op bladzijde 11 van 
het BAP. 
 

GB Herplant voor bomen die zijn verdwenen of toch een register en 
kapvergunningenbeleid voor ten minste monumentale bomen  
 

Er bestaat geen kapvergunningenbeleid in Waadhoeke. 
 

GB Alleen overhangende taken en bodem die gevaar opleveren snoeien en 
vrijkomende tijd inzetten voor omvormen van bosjes in beheer van de 
gemeente  
 

Wordt waar mogelijk al gedaan. 

GB Randen als gazon beheren en de rest inzaaien met bloemrijke (goedkoop) 
mengsel door de eigen dienst of door een loonwerker 

Dit is een goed idee, maar het gebruik van goedkope mengsels 
moet sterk worden ontraden omdat het dan altijd om soorten 
gaan die niet geschikt zijn voor dit doel. Er bestaat een groot 
verschil tussen soorten die jaarlijks opnieuw moeten worden 
gezaaid en die heel bruikbaar zijn voor akkerrandenbeheer 
bijvoorbeeld en soorten die zich jaren lang op dezelfde plek 
moeten kunnen handhaven en die bruikbaar zijn in de openbare 
ruimte. Bovendien zou je hier bij voorkeur gebruik moeten maken 
van inheemse soorten als je de biodiversiteit werkelijk wilt 
vergroten. 
 

GB Ecologische bermbeheer specifieker maken door 1e maaibeurt in voorjaar, 
kruisingen zichtbaar houden, 2e maaibeurt na zaadval tot insteek talud en 
3e maaibeurt berm en talud. Dit bespaard op de maaikosten. 

Dit sluit bijna naadloos aan bij de huidige inzichten over ecologisch 
bermbeheer en zit ook zo in het bestek. Waar dat mogelijk is. 
Sommige bermen zijn echter te smal om dit effectief uit te kunnen 
voeren. Op enkele plekken is het vanwege de verkeersveiligheid 
moeilijk uit te voeren en er zijn ook plaatsen waar eerst intensiever 
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gemaaid moet worden om het gewenste eindbeeld sneller te 
bereiken. 
 

CDA Wat is de status van de Nulmeting en moet niet eerst het resultaat daarvan 
worden afgewacht om te weten hoe we er nu voor staan 

Er is nog geen nulmeting gedaan, maar is actiepunt in het BAP. In 
het proces om te komen tot een BAP is er voor gekozen om een 
inventarisatie te laten maken van de ecologische waarden. Een 
nulmeting is daarin destijds niet opgenomen.   
 

CDA Bij beplanten ongebruikte trottoirs en overhoeken bij kruisingen rekening 
houden met verkeersveiligheid: toezegging wethouder 

Zie toelichting bij actiepunt 1 bladzijde 14. 
 
 

CDA Zijn alle scholen aangeschreven om mee te doen aan het vergroenen van 
schoolpleinen en wat was de respons 

Betreft initiatief van de afdeling Samenleving vanuit het 
gemeentelijke sportbeleid, waarbij ook een koppeling wordt 
gelegd met biodiversiteit. Alle 43 scholen zijn via de bovenschools 
onderwijsgroepen benaderd voor deelname. Daarbij is door de 
scholen een positieve intentie uitgesproken om hiermee aan de 
slag te gaan.   
 

CDA Gezamenlijk bedrag Actieplan is € 800.000. Hoe en wanneer komen deze 
terug en hoe de dekking hiervoor is. 
 

Dit is opgenomen in het raadsvoorstel. 

CDA In het plan verwezen naar groenbeheer en duurzaamheidsagenda en 
onderwijs. Waarom niet integraal opgepakt vanuit die domeinen 

In het proces om te komen tot een BAP is er intern afgestemd met 
de betrokken beleidsadviseurs. Voor het geheel is niet gekozen 
voor 1 integraal document waarin alle domeinen worden 
meegenomen. Er is door de gemeenteraad gekozen voor separate 
documenten die een onderlinge samenhang hebben (BAP, 
duurzaamheidsagenda en onderwijsbeleid zijn drie aparte 
documenten). 
 

SAM Mogelijk beleid met geldvraag 7 ton: niet concreet en daardoor draagt het 
niet bij aan verbetering van de bestaande toestand. Suggestie om 
bedragen op te nemen in kadernota en daarbij te onderzoeken of 
werkzaamheden in delen kunnen worden uitgevoerd 

Toegevoegd aan BAP als een mogelijk pluspakket voor 
groenbeheer. Het is aan de gemeenteraad te besluiten om hier 
wel/geen uitvoering aan te geven. 
 



BIJLAGE 1 Vraag- en antwoordentabel Kernteam Omgeving (biodiversiteitsactieplan) 

Pagina 5 van 8 
 

SAM Ecologische raad zou een mooie optie zijn om toe te voegen die jaarlijks 
rapporteert over het beleid en de voortgang. Hiervoor zou een budget van 
€ 25.000 volstaan. 

Deze optie is toegevoegd aan het BAP. Eerst wordt onderzocht of 
hier draagvlak voor is en binnen welke kaders deze adviesraad zou 
kunnen opereren. Mogelijk vloeit daar een aanvraag voor budget 
uit voort. 
 

SAM Acties naar de agrarische sector versnellen als essentiële partner en trek 
hier ook geld voor uit 

De contacten met de agrarische sector zijn gelegd en er vinden 
gesprekken plaats. 
 

SAM Neem in de kadernota geld voor het actieplan op. € 700.000 in 2022 
meenemen in groenbeheerplan, differentieer in acties en spreid 
activiteiten over meerdere aren en begin dit jaar met een raming in de 
voorjaarsnota 

Toegevoegd aan BAP als een mogelijk pluspakket voor 
groenbeheer. Daarbij is gedifferentieerd over meerder jaren. Het is 
aan de gemeenteraad te besluiten om hier wel/geen uitvoering 
aan te geven. 
 

SAM Stel een ecologische raad in vanuit inwoners en geeft die raad budget en 
laat jaarlijks rapporteren 

Deze optie is toegevoegd aan het BAP. Eerst wordt onderzocht of 
hier draagvlak voor is en binnen welke kaders deze adviesraad zou 
kunnen opereren. Mogelijk vloeit daar een aanvraag voor budget 
uit voort. 
 

SAM Bescherming voor coulisselandschap en houtopstanden door regelgeving 
en herstelplan en handhaving 

De huidige bestemmingsplannen buitengebied vormen hiervoor de 
basis. Bescherming van het landschap vormt een aandachtspunt in 
de landschapsanalyse. Op grond van de uitkomsten van de analyse 
zullen keuzes worden gemaakt over de wijze waarop  bescherming 
kan worden gerealiseerd. Specifiek voor Beetgum e.o. loopt een 
apart traject om in overleg met betrokkenen de mogelijkheden te 
bekijken. 
 

SAM In het plan staat geen methodiek om de huidige stand biodiversiteit te 
meten en een einddoel met milestones. Moet beter worden omschreven 
willen we meetbare voortgang in het plan houden  

Betreft uitkomsten van actiepunt 2 op bladzijde 10.  Eerst dient 
besluitvorming plaats te vinden dat er een nulmeting moet worden 
gedaan.   
 

SAM Diverse notities per bladzijde van het Actieplan:  

 Hoeveel geld is er vanuit wijken en dorpenfonds in biodiversiteit gestopt 
 

In 2019 / 2020 is er in het kader van biodiversiteit circa €180.000,-  
uitgekeerd en / of is er voor gereserveerd. 
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In startnotitie bodem vind je niet terug over bodemleven Ecologische diversiteit (bodemleven) is ook als een van de 
bodemthema’s benoemd in de startnotitie over de bodemvisie als 
opgave voor de toekomst.  
 

Wie controleert op gebruik van bestrijdingsmiddelen Inspecteurs van de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit 
(NVWA) controleert  op het gebruik van bestrijdingsmiddelen en 
het Wetterskip op het gebruik in land- en tuinbouw. Het college 
voor de toelating van gewasbeschermingsmiddelen en biociden 
(Ctgb) beoordeelt welke middelen op de markt mogen komen. 
 

Er ligt voor 7 ton aan wensen, maar maken geen deel uit van actieplan Toegevoegd aan BAP als een mogelijk pluspakket voor 
groenbeheer. Daarbij is gedifferentieerd over meerder jaren. Het is 
aan de gemeenteraad te besluiten om hier wel/geen uitvoering 
aan te geven. 
 

Matrix is niet duidelijk en vaag: concreter uitwerken en in bijlage staat ook 
een matrix. Hoe verhoud zich tot elkaar 

Bijlage II betreft een matrix waarmee de gemeente per maatregel 
haar eigen rol heeft kunnen inventariseren. Dat is mede bepalend 
geweest in de opzet van het BAP. Zie ook toelichting in hoofdstuk 7 
bladzijde 10. 
Actiepuntentabellenzijn in BAP zijn anders vorm gegeven voor 
meer overzicht / duidelijkheid. 
 

   

FNP Educatie op scholen: op welke wijze krijgt dat vorm Uitvoering is nog niet vastgesteld. Intentie is om het NME 
programma te koppelen aan een eerder succesvol gebleken 
cultuureducatieprogramma. Dit gebeurt in goede samenspraak 
met de schoolbesturen van het PO. 
Het IVN gaat een plan van aanpak maken hoe het NME vorm te 
geven.  
 

FNP Hoe wil de gemeente de bewustwording van burgers vergroten Zie de actiepunten in tabel 2 van het BAP. Betreft invulling van  
voorlichting en educatie. 
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FNP Wat doen we met het grondwaterpeil. Heeft de gemeente daar ook wat 
over te zeggen 

Grondwaterpeil hoort niet thuis in het BAP. In het verbreed 
Gemeentelijk Rioleringsplan heeft de gemeente aangegeven hoe 
invulling wordt gegeven aan de grondwaterzorgplicht.  
 

FNP Het opruimen van zwerfafval te laten doen door burgers als 
stimuleringsmaatregelen staat niet in het plan 

De gemeente heeft een zwerfafvalaanpak in samenwerking met 
FMF, Omrin, IVN en Nederland Schoon. De aanpak van zwerfafval 
hoort niet thuis in het BAP. 
 

FNP Hoe wordt braakliggende grond ingericht voor biodiversiteit Het gaat hier om maatwerk. Hangt af van de eigenaar van de 
braakliggende grond.  
 

FNP Extra actiepunt: minder stenen en meer groen in tuinen Staat in het BAP bij actiepunt 2 en 3 op bladzijde 11. 
 

FNP Actie regentonnen wat gebeurd daarmee In het kader van het verbreed Gemeentelijk Rioleringsplan heeft er 
eind 2019 een bewustwordingsactie plaatsgevonden waarbij 
regentonnen beschikbaar zijn gesteld. In mei 2020 heeft er een 
vervolgactie plaatsgevonden.  
 

FNP Doen we ook wat met weidevogelbeheer Heeft gemeente geen directe rol in. De provincie Fryslân is 
verantwoordelijk voor het Weidevogelbeheeren heeft daarvoor de 
Weidevogelnota 2014-2020 vastgesteld. 
 

FNP Predatie door vos en steenmarter beperken Predatorbestrijding  moet wordt gezien als een noodmaatregel die 
soms noodzakelijk kan zijn. Daarnaast is het iets dat vergunning 
plichtig is, je kunt dit niet zomaar uitvoeren of van gemeentewege 
stimuleren. Nut en noodzaak van vossen- en 
steenmarterbestrijding is een punt waar voor Waadhoeke geen 
onderzoek naar is gedaan en / of een dialoog over is gevoerd 
binnen de gemeenteraad. Dit zou op een later moment plaats 
kunnen vinden op basis van de nulmeting en monitoring.  
 

FNP In het actieplan staat niets vermeld over het streefbeeld voor de 
Greidhoeke plus en de noordelijke Waadrane 

De streefbeelden worden bepaald in het kader van de regiodeal, 
waarvoor de provincie opdrachtgever is. Daartoe zijn verkennende 
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gesprekken met vertegenwoordigers van de agrarische 
collectieven gestart. De gemeente is daarbij aangehaakt en denkt 
mee. 
 

 

 


